
1

P R O T O K Ó Ł    Nr XXV.2017

ze zwyczajnej XXV sesji Rady Gminy Szudziałowo
odbytej w dniu 28 grudnia  2017 roku.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się
o godz. 9 30 , a zakończyła o godz. 11 25

Na  stan  15  Radnych  w  sesji  uczestniczyło  12,  zgodnie  z  załączoną  listą
obecności.
 

Obecni:

1. Borowik Daniel

2. Bułatewicz Wojciech

3. Charytoniuk Ewa

4. Fiłonowicz Mariusz

5. Łapiński Mariusz 

6. Jolanta Miakisz

7. Ignatowicz Ryszard

8. Kędyś Elżbieta Irena

9. Olchowik Danuta

10.Onoszko Michał Antoni

11.Stasiewicz Jerzy Zbigniew

12.Worobiej Wiesław

Nieobecni usprawiedliwieni:

1. Baranowski Krzysztof

2. Oleksza Sławomir

3. Olchowik  Leszek



2
Udział  wzięli:

1. Tadeusz Tokarewicz - Wójt Gminy

2. Aneta Maliszewska - Sekretarz Gminy

3. Anna Czeremcha - Skarbnik Gminy

4. Ewa Katarzyna Grasewicz - Kierownik GOPS

5. Bohdan Olchowik - Dyrektor Szkoły Podstawowej

6. Artur Kaczurak - Kierownik w PSG w Szudziałowie

7. Adam Każmierczak - Komendant  PSG w Krynkach

8. Grzegorz Konopko - Komendant WKU Białystok

9. Wojciech Bułatewicz - Członek Rady Powiatowej Izby Rolniczej

10.Mirosław Surowiec - Prezes ZG OSP

11.Sołtysi wsi - 9 osób.

Sesję prowadziła Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca Rady Gminy
Szudziałowo.

Po  dokonaniu  otwarcia  i  przywitaniu  przybyłych  zaproponowała  ujęcie
dodatkowych punktów do porządku obrad, a mianowicie:

 Zmiana uchwały dotyczącej metody odbioru i  zagospodarowania odpadów
komunalnych oraz wzoru deklaracji.

 Zmiany uchwały w sprawie współpracy z organizacjami pozarządowymi
 Zmiany uchwały dotyczącej warunków przyznawania i odpłatności za usługi.

opiekuńcze.

Uwag nie było w związku z tym przedstawiła projekt porządku sesji łącznie
z poprawkami i poddała pod głosowanie.

Porządek  został  przyjęty  12  głosami,  bez  głosów  przeciwnych  i  bez
wstrzymujących się.

Porządek:

 
1. Otwarcie.
2. Ustalenie porządku.
3. Informacja dotycząca Wojsk Obrony Terytorialnej.
4. Informacja o sposobie załatwienia wniosków z poprzedniej sesji.
5. Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie od XXIII sesji.
6. Interpelacje Radnych.
7. Zmiana stawek opłat za zajęcie pasa drogowego.
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8. Zmiana  uchwały dotyczącej  metody  odbioru  i  zagospodarowania
odpadów komunalnych oraz wzoru deklaracji.

9. Zmiana uchwały w sprawie współpracy z organizacjami pozarządowymi
10.Zmiana uchwały dotyczącej przyznawania i odpłatności za usługi.
11.Zmiana budżetu gminy na 2017 rok.
12.Uchwalenie WPF oraz budżetu gminy na 2018 rok.
13.Przyjęcie  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów

alkoholowych.
14.Przyjęcie planu pracy Rady na 2018 rok i  zatwierdzenie  planów pracy

Komisji na 2018 rok.
15.Wolne wnioski.
16.Odpowiedź na interpelacje i wolne wnioski.
17.Przyjęcie protokołu z XXIV sesji.
18.Zamknięcie obrad.

Ad.1.

Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.2.
Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.3.

Po udzieleniu głosu przez Przewodniczącą Rady Gminy uczestniczący w obradach
Pan  Grzegorz  Konopko  -  Wojskowy  Komendant  Uzupełnień  w  Białymstoku
przedstawił  dane  o  tworzącym  się  Wojsku  Obrony  Terytorialnej  na  terenie
województwa podlaskiego, formy rekrutacji,  sposób szkolenia i zadania, którymi
się zajmuje, korzyści płynące z tego tytułu. Zachęcał też do wnoszenia wniosków
rekrutacyjnych przez  mieszkańców naszej  gminy  oraz  prosił  o  rozpropagowanie
informacji o tej możliwości. Rozdał też obecnym na sali materiały informacyjne o
WOT i udzielił odpowiedzi na zadane pytania.

Ad.4.

Materiały będące przedmiotem obrad były w posiadaniu Radnych. 
(Kopie materiałów w załączeniu). Radni posiadali też informację o stanowiskach
poszczególnych Komisji Rady odnośnie rozpatrywanej tematyki.

Treść  informacji  o  realizacji  wniosków  z  XXIII  sesji  przedstawił  Pan
Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy.

Do informacji dotyczącej realizacji wniosków  uwag nie wniesiono i Rada
przyjęła do wiadomości treść informacji oraz sposób załatwienia.
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Ad.5.

 
Informację o swych działaniach w okresie między sesjami przedstawił Pan Tadeusz
Tokarewicz – Wójt Gminy.

Do informacji uwag nie wniesiono i Rada przyjęła ją do wiadomości.

Ad.6.

W punkcie interpelacje i zapytania radnych głos zabrali:

Pan  Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Dziękuję  Panu  Wójtowi  za  pomoc  w  działaniach  na  rzecz  wstrzymania

nielegalnej budowy zbiornika na gruntach wsi Wojnowce.
 Celowym jest usuniecie z drogi do tej budowy znaków oznaczających teren

prywatny.

Pani Elżbieta Irena Kędyś poinformowała, że odpowiedź zostanie udzielona
w punkcie do tego przeznaczonym.

Ad.7.

W  tej  części  obrad   Rada  Gminy  biorąc  pod  uwagę  stanowiska  Komisji
jednogłośnie zdecydowała o utrzymaniu dotychczasowych stawek opłat za zajęcie
pasa drogowego. 

Nie uwzględniono więc wniosku podmiotu wnoszącego o obniżenie stawek.

Ad.8.

Wójta Gminy  Pan Tadeusz Tokarewicz  przedstawiając problem zmiany opłat za
odbiór i zagospodarowanie odpadów stwierdził między innymi:

 W związku z kończącą się umową na odbiór i zagospodarowanie odpadów
ogłoszony został przetarg na wybór firmy. Wpłynęła tylko 1 oferta i okazało
się, że koszty wzrastają o 150%.

 Przetarg  unieważniono i  ogłoszono ponowny.   W tym przypadku również
wpłynęła 1 oferta, a koszty zostały obniżone minimalnie.

 Z dokonanego rozeznania wynika,  że w szeregu gminach przy zawieraniu
nowych  umów  sytuacja  jest  podobna.  Zdarzają  się  fakty  wypowiadania
obowiązujących jeszcze umów przez podmioty odbierające odpady.

 Po dokonaniu symulacji proponuje się zmianę naliczania opłat. Zamiast od
osoby wprowadzić opłaty od gospodarstw, różnicując jednocześnie opłaty od
liczby osób w gospodarstwie.



5
 Proponowane  rozwiązanie  w  miarę  racjonalnie  rozkłada  koszty.  Przy

zachowaniu dotychczasowej metody bardzo duże opłaty wnosiłyby rodziny
wielodzietne.

 Na tym zadaniu  Gmina  nie  może  uzyskiwać  dochodów,  a  więc  wielkość
przyszłych opłat pozwoli jedynie na pokrycie kosztów.

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz  zwrócił się z pytaniem, czy Gmina we własnym
zakresie może prowadzić gospodarki odpadami?

Pan Tadeusz Tokarewicz Wójt Gminy
 Gmina może realizować zadanie  we własnym zakresie.  Trzeba  byłoby po

dokonaniu kalkulacji  zakupić samochody transportowe, wstawić pojemniki
do  gospodarstw,  zatrudnić  kadrę,  określić  odbiorcę  odpadów  itp.  Jest  to
zadanie  na  przyszłość  bowiem już  od 1  stycznia  musimy mieć  podpisaną
nową umowę.

Innych wypowiedzi nie było wobec tego Przewodnicząca Rady Gminy odczytała
kolejno projekty uchwał  i poddała kolejno  pod głosowanie.

Uchwałę w sprawie określenia metody odbioru i zagospodarowania odpadów
przyjęto 12 głosami. Nie było głosów przeciwnych lub wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXV.159.2017

stanowi w protokole stronę Nr  11.

Uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji również przyjęto 12 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXV.160.2017

stanowi w protokole stronę Nr  13.

Ad.9.

Z upoważnienia Wójta  Pan Jan Muciuś – Inspektor w Urzędzie Gminy wyjaśnił
powody zmiany uchwały  o współpracy z  organizacjami  pozarządowymi.  Jedyną
zmianą  jest  konieczność  jej  publikacji  w  Dzienniku  Urzędowym Województwa
Podlaskiego.
 Uwag nie było i Rada Gminy przyjęła w tej sprawie uchwałę 12 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXV.161.2017

stanowi w protokole stronę Nr  17.
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Ad.10.

Projekt  dotyczący   zmiany  uchwały  odnośnie  warunków  przyznawania  oraz
odpłatności za usługi opiekuńcze z upoważnienia Wójta Gminy przedstawiła Pani
Ewa Katarzyna Grasewicz – Kierownik GOPS.

Zaproponowała też drobną korektę § 3 projektu uchwały.

Do materiałów zastrzeżeń nie było. W związku z tym Przewodnicząca Rady
Gminy  Pani  Elżbieta  Irena  Kędyś  odczytała  projekt  uchwały  uwzględniający
poprawkę i poddawała go pod głosowanie.

Uchwałę   przyjęto 12 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXV.162.2017

stanowi w protokole stronę Nr  23.

Ad.11.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy przechodząc do zmiany budżetu stwierdził
między innymi:

 W ciągu roku musieliśmy przeznaczyć kwotę 135 tys zł na nieprzewidziane
wydatki związane z rozliczeniem budowy hali sportowej.

 Uregulowano ok. 290 tys zł zobowiązań z 2016 roku.
 Udało się uniknąć zaciągania pożyczki w rachunku bieżącym.
 Pozyskano środki spoza budżetu na roboty w remizach OSP na terenie gminy.
 W związku z podpisaniem umowy i pozyskaniem środków na przystąpienie

do modernizacji w 2018 roku oczyszczalni ścieków uniknięto kary 90 tys zł
za odprowadzanie złej jakości wody z oczyszczalni.

 Na koniec roku nie będzie zobowiązań wymagalnych.
 Zostały  wolne  środku,  które  będą  przeznaczane  na  wkłady  własne

realizowanych zadań w ramach pomocy unijnej.  W zależności  od sytuacji
starania zmierzać będą do budowy odcinka drogi do Pierożek i modernizacji
oczyszczalni.  Na  zadania  te  podpisane  już  zostały  umowy.  Kolejne
przedsięwzięcia  dotyczyć  będą  dróg  Szudziałowo-  Talkowszczyzna,
Zubrzyca  Wielka  –  Minkowce,  czy  też  zadań  na  podstawie  programu
rewitalizacji.

W dalszej części tego punktu z upoważnienia Wójta propozycje zmian
budżetu na 2017 rok omówiła Pani Anna Czeremcha - Skarbnik Gminy.

Uwag nie wniesiono i  po odczytaniu projektu przez Przewodniczącą Rady
Gminy uchwałę przyjęto 12 głosami.
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UCHWAŁA  Nr XXV.163.2017

stanowi w protokole stronę Nr 28.

Ad.12.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy w punkcie dotyczącym projektu WPF oraz
projektu budżetu na 2018 rok stwierdził;

 O czekających nas zadaniach mówiłem już w poprzednim punkcie. Dochodzi
sprawa przebudowy mostu w Nowince. Przy zadaniach realizowanych przez
Powiat zawsze jest potrzeba udziału gminy w ich finansowaniu.

 Nad zagadnieniami pracowały Komisje Rady.
 Rozstrzygnięcia  konkursów będą decydowały  o  rodzaju  zadań  i  kosztach.

Trzeba być przygotowanym na różne możliwości i na zapewnienie wkładu
własnego.

Po  tym  szczegółowe  wyjaśnienia  przedstawiła  Pani  Anna  Czeremcha  -
Skarbnik Gminy.

Zastrzeżeń nie było wobec tego Pani Elżbieta Irena Kędyś odczytała kolejno
projekty uchwał i kolejno poddała pod głosowanie.

Uchwałę w sprawie WPF na lata 2018-2017 przyjęto 12 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXV.164.2017

stanowi w protokole stronę Nr 42.

Uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2018 rok również przyjęto 12 głosami.

 UCHWAŁA  Nr XXV.165.2017

stanowi w protokole stronę Nr 56.

Ad.13.

Z upoważnienia Wójta projekt programu profilaktyki i rozwiązywania problemów
alkoholowych przedstawił Pan Jan Muciuś – Inspektor w Urzędzie Gminy.

Uchwalę w tej sprawie  przyjęto 12 głosami.

 UCHWAŁA  Nr XXV.166.2017

stanowi w protokole stronę Nr 86.
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 Ad.14.

Plan pracy Rady Gminy na 2018 rok został przyjęty jednogłośnie.

Również jednogłośnie zostały zatwierdzone plany pracy Komisji na 2018 rok.

Plany pracy w załączeniu.

Ad.15.
 
W wolnych wnioskach głos zabrali:

Pan Michał Antoni Onoszko
 Dziękuję za podsypanie nawierzchni drogi Zubrzyca Wielka – Minkowce.
 Problem jednak ciągle  pozostaje.  Warunki  atmosferyczne powodują ciągłe

niszczenie nawierzchni przez pojazdy. Dlatego tak pilna jest  modernizacja
tego odcinka.

Pan Stanisław Nicewicz
 Odpowiedź na moją wypowiedź na poprzedniej sesji potwierdza, że projekt

hali  sportowej  nie  sprawdził  się.  Nadal  wykonawca  hali  nie  usunął  wad
budowlanych.

 Nie było właściwej reakcji na moje pismo o wylewaniu nieczystości przez
rolnika w odległości 8 m od studni we wsi Knyszewicze.

Pan Wojciech Bułatewicz
 Gratuluję Panu Wójtowi faktu, że od ok. 9 lat na koniec roku nie wystąpią

zobowiązania wymagalne. Jest to wyczyn nie lada.

Pan Stanisław Nicewicz
 Brak zobowiązań wynika z emisji obligacji.

Ad.16.

Odpowiadając na interpelacje i wolne wnioski  Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt
Gminy stwierdził między innymi:

 Odpowiednie przepisy uniemożliwiły kontynuowanie budowy zbiornika na
gruntach wsi Wojnowce.

 Droga do tej budowy jest własnością Gminy. Aby zdecydować o osunięciu
tablic trzeba wznowić granice działek i ustalić, że są one ustawione w pasie
drogowym. Prace takie są kosztowne. Właściciel gruntów ma prawo ustawiać
tablice na własnej działce. 
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 W roku bieżącym stan wszystkich dróg jest w złym stanie. Na ile możliwe

staramy się ich stan poprawiać. 
 Hala sportowa była budowana w kadencji gdy Wójtem był Pan Czaban. Ktoś

w tym czasie sprawował nadzór i odbierał roboty.
 Każdy rolnik ma prawo nawozić swoje pola. Sprawa była przez pracowników

Urzędu  rozpatrywana.  Mieszkając  na  wsi  trzeba  się  liczyć  z  tym,  że  w
pewnych okresach czasu pola są nawożone obornikiem lub innymi rodzajami
nawozów.

 Tylko dzięki emisji obligacji możemy inwestować. Można też spłacić dług
wynikający z emisji obligacji, ale nie wykorzystamy możliwości pozyskania
środków unijnych. Za kilka lat może nie być możliwości pozyskania środków
zewnętrznych.

Głos jeszcze zabrali:

Pan Eugeniusz Jaroszewicz
 Poferment to dobry nawóz. Jest stosowany w odpowiednich okresach oraz

w miejscach do tego możliwych.
 Nie jest szkodliwy a że trochę psuje zapach to rzecz naturalna.

Pan Tadeusz Tokarewicz
 Pan Nicewicz podczas sesji chce załatwiać swe sprawy prywatne. Od tego są

inne organy.
 Zadłużenie  gminy  powstało  w  okresie  kadencji  gdy  Wójtami  byli  Pan

Fiedorowicz  i  Pan Czaban.  2  mln 900 tys.  zł  po  trzech kadencjach  Pana
Fiedorowicza i 2 mln 500 tys zł po jednej kadencji Pana Czabana. Obejmując
funkcję  Wójta  zadłużenie  wynosiło  5  mln  300  tys  zł  plus  zobowiązania
wymagalne.  Obecnie  wynosi  4  mln  420  tys  zł,  a  mimo  to  możemy
inwestować i zakończymy rok bez zobowiązań wymagalnych.

Ad.17.

 
Do  treści  protokołu  uwag  nie  wniesiono  i  został on przyjęty 12 głosami, przy
głosów przeciwnych i wstrzymujących się.
 

Ad.18.

 W tej części obrad zabierając głos Pani Elżbieta Irena Kędyś - Przewodnicząca
Rady Gminy stwierdziła między innymi:

 Pragnę stwierdzić  jedną rzecz,  to co Rada uchwala jest  dla dobra Gminy.
Rada jest mądra i działa na rzecz Gminy.
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 Nie staramy się robić zamętu czy na złość. Nie robimy na rzecz Wójta czy

poszczególnych  radnych  ale  dla  Gminy.  Głosujemy  zgodnie  z  własnym
sumieniem. Nikt nie namawia do głosowania w ten czy inny sposób.

 Rada jest po stronie Wójta. Życzę wszystkim aby to co zostało uchwalone
zostało zrealizowane, zwłaszcza inwestycje w drogownictwie.

 Składam wszystkim najserdeczniejsze życzenia noworoczne.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Życzę wszystkim radości oraz bezproblemowego nowego roku.

Po  tym  wobec  wyczerpania  porządku  Pani  Elżbieta  Irena  Kędyś
Przewodnicząca Rady Gminy  dokonała zamknięcia  XXV zwyczajnej sesji Rady
Gminy dziękując wszystkim za  udział.

 
Protokołował:  
 Jan Muciuś PRZEWODNICZĄCA

            Elżbieta Irena Kędyś

 

 


